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В условиях глобализации нарастает интенсификация трансграничных экономических, 

политических, социальных и культурных связей. Одновременно идет процесс развития 

регионализации международных отношений. 

Цель статьи – анализ соотношения глобализации и регионализации, их влияния на процессы 

приграничного сотрудничества. 

Материал и методы. Материалом исследования являются процессы глобализации и 

регионализации, принципы приграничного сотрудничества. Использованы общелогические и 

общепринятые методы теоретического познания. 

Результаты и их обсуждение. В современных условиях роль регионального сотрудничества, 

включая приграничное, резко возрастает, что обусловлено ростом трансграничного движения 

товаров, нарастающей миграцией населения. Приграничное сотрудничество предполагает учет 

особенностей региональной идентичности, его основных принципов, социокультурных и 

идеологических факторов. 

Заключение. Углубление интеграционных процессов на региональном и субрегиональном уровне 

предполагает системное решение стратегических вопросов, создание единого духовного 

пространства наряду с экономическим. 
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In the conditions of globalization intensification of trans-border economic, political, social and 

cultural links increases. Simultaneously there is a process of the development of regionalization of 

international relations. 

The purpose of the article is analysis of the correlation of globalization and regionalization, their 

influence on processes of borderline cooperation.  

Material and methods. The material of the research is processes of globalization and regionalization, 

principles   of borderline cooperation. General logical as well as general methods of theoretical 

cognition are used.  

Findings and their discussion. The role of regional cooperation, including the borderline one, 

increases in the contemporary world. This is conditioned by growth of trans-border transfer of goods, the 

increasing migration of population. Borderline cooperation presupposes consideration of regional 

identity features, consideration of its basic principles, social and cultural as well as ideological factors.  

Conclusion. Deepening integration processes on the regional and subregional levels means system 

solution of strategic issues, creation of united spiritual space alongside with the economic one.  
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